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SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,

mnozí občané i novináři se mne ptali, zda změna systému separace odpadů, kdy jsme 
umístili popelnici na papír a plast ke každé nemovitosti, přináší nějaký efekt. Nyní 
máme skutečně první hmatatelné výsledky, neboť jsme obdrželi výkazy o třídění od 
společnosti EKO-KOM za první pololetí. Zatímco v prvním pololetí roku 2018 jsme 
vytřídili celkem 79,695 tuny papíru, plastu a skla, v roce 2019 to bylo již 95,475 tuny, 
což je nárůst o téměř 16 tun. Zejména mne však těší skutečnost, že dříve připadalo ve 
veřejných kontejnerech na papír a plast často až 40 % objemu na jiný odpad (např. popel, 
cihly, stavební suť nebo shnilá jablka), nyní společnost OZO Ostrava odváží od nemovitostí 
v podstatě „čistý“ papír a plast. Do systému vykazování separovaných odpadů nám navíc od 
letošního roku přibyla sběrna společnosti EKO7 odpadové hospodářství s.r.o., kde občané 
Ludgeřovic za 6 měsíců odevzdali téměř 80 tun kovového odpadu. K dispozici máme také 
výkaz společnosti TextilEco, a.s. Tato společnost sbírá do svých bílých kontejnerů použitý 
oděv, textil, obuv a hračky. Do těchto kontejnerů jsme za rok 2018 umístili celkem 16 264 kg 
použitých věcí, které by jinak opět mohly skončit v běžném odpadu. Jsem velmi rád, že jsme 
schopni vytřídit stále více odpadu a budu ještě raději, když se nám podaří celkové množství 
produkovaného odpadu nyní společně snižovat, což by měl být hlavní cíl nás všech…

V srpnu nás navštívili zástupci Agentury pro ochranu přírody a krajiny ČR, kteří kon-
trolovali výsadbu stromů a keřů, na kterou jsme získali dotaci ze SFŽP. Jejich hodnocení 
mne skutečně velmi potěšilo, znovuobnovená polní cesta mezi Vrablovcem a Cihelnou byla 
dokonce dána za vzorový příklad skvěle využité dotace! Velmi se jim líbil také společný 
projekt obnovy tzv. Farské cesty, na které se podílela obec a farnost. Nyní bychom chtěli 
vysadit společně stromy v úseku podél Farské cesty, na který se dotace nevztahovala. 
Na mne i pana faráře se již obrátili občané, kteří by rádi stromy vysadili sami. Společně 
jsme se tedy dohodli, že necháme zpracovat jednoduchou studii umístění výsadby zby-
lých stromů (patrně lip), ať zachováme jednotný ráz. Pravděpodobně v průběhu října pak 
uděláme společnou veřejnou výsadbu. Kdo z vás má tedy zájem si vysadit podél Farské 
cesty vlastní strom, hlaste se co nejdříve na můj e-mail starosta@ludgerovice.cz nebo mi 
klidně zavolejte na telefon 725 141 569. Předpokládáme, že stromy nakoupíme hromadně 
u ověřeného pěstitele a občané si jej mohou následně za stejnou cenu odkoupit.

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce 

SLOVO STAROSTY

KULTURA

OBECNÍ KNIHOVNA LUDGEŘOVICE
Připravujeme:
17.  9. 2019 – Pasování na čtenáře (pro žáky 2. tříd ZŠ)
 4. 10. 2019 – Beseda se spisovatelkou Janou M. Brůžkovou (pro žáky 1. tříd ZŠ)
10. 10. 2019 – Komiksový workshop – Daniel Vydra (pro žáky 9. tříd ZŠ)
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Svatováclavský hudební festival – koncert v kostele je zážitek!
Duchovní hudba 20. století – Pärt / Emmert

Unikátní skladby 20. století – a především Emmertova 25. symfonie „K tobě byl poslán 
anděl“ zazní díky progresivnímu brněnskému souboru Ensemble Opera Diversa s prvotříd-
ními slovenskými interprety – geniálním houslistou Milanem Paľou, jeho bratrem varhaní-
kem Markem Paľou a mladou mezzosopranistkou Jarmilou Balážovou.

Ludgeřovice 15. září 2019 – kostel sv. Mikuláše. Více na www.shf.cz.

Kalendář akcí
 1. 9. 2019  Slavnostní schůze k 115. výročí založení spolku SDH Ludgeřovice  

(sál Obecního domu)
 3. 9. 2019  Hlučínský krmáš v Klubu důchodců Vrablovec  

(Společenský dům na Vrablovci)
 5. 9. 2019  Prezentace – Michal Najman (sál Obecního domu)
 7. 9. 2019  Country odpoledne a karneval (u myslivecké chaty Ostříž)
11. 9. 2019  Zastupitelstvo obce (sál Obecního domu)
15. 9. 2019  Svatováclavský hudební festival (kostel sv. Mikuláše)
17. 9. 2019  Setkání členů Klubu důchodců Vrablovec (Společenský dům na Vrablovci)
28. 9. 2019  Bazárek dětského oblečení, hraček a potřeb pro děti  

(sál a vinárna Obecního domu)

 1. 10. 2019  Setkání členů Klubu důchodců Vrablovec (Společenský dům na Vrablovci)
12. 10. 2019  Svoz velkoobjemového a nebezpečného odpadu
15. 10. 2019  Setkání členů Klubu důchodců Vrablovec (Společenský dům na Vrablovci)
16. 10. 2019  Bowling Klubu důchodců Vrablovec (restaurace Selský dvůr)
18. 10. 2019  Jubilanti Klubu důchodců Ludgeřovice (sál Obecního domu)
19. 10. 2019  Vítání občánků (obřadní síň v budově Obecního úřadu)
29. 10. 2019  Setkání členů Klubu důchodců Vrablovec (Společenský dům na Vrablovci)
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Odpolední krupobití poslalo hasiče do akce
Pár desítek minut trvající průtrž mračen způsobila značené problémy.

21. července, po třinácté hodině, zasáhla Hlučín a okolní obce nenadálá, intenzivní, lo-
kální bouřka. Byla doprovázena velmi vydatným deštěm s kroupami. I Ludgeřovice se tak 
ponořily do bílé tmy. Během několika minut stoupla hladina ludgeřovického potoka až na 
třetí, nejvyšší stupeň. V nám dobře známých místech se potok vylil z koryta, ve zbylých 
částech koryta byl na úrovni „mostků“. Zatímco ostatní občané asi narychlo uklízeli vše ze 
zahrad a schovávali věci, členové jednotky již chystali věci pro výjezd. Bylo více než jasné, 
že budeme někde potřeba. A bohužel měli opět pravdu.

Takřka v první desítce minut 
přívalu vypadl lokálně proud v do-
mácnostech. To už hasiči spěchali 
v bílé tmě na dočasnou zbrojnici. 
Byl vyhlášen poplach na zatope-
nou benzínovou stanici v obci. 
Hasiče čekalo nemilé překvapení, 
protože bez proudu musí sekční 
vrata před vozidly otevírat ručně 
pomocí řetízků, což je práce namá-
havá a hlavně dlouho trvá. Nahoru 
i dolů, oba vozy, vrata velká pro 
nákladní vozidla. Na druhou stra-
nu obě vrata zase nemusí z každé 
strany držet dva hasiči, jako ty sta-
ré plechové na původní zbrojnici. Poryvy větru nám vrata dosti zavírala a reálně hrozil náraz 
do vyjíždějícího vozidla. Proto jsme při rekonstrukci navrhli záložní zdroj elektřiny, takže 
nás výpadek neohrozí, dál budeme na zbrojnici topit, svítit si při přípravě v šatně a vrata vy-
jedou a zajedou sama. Což zvýší komfort výjezdu a sníží čas potřebný k opuštění základny.

Jako první jsme tedy spěchali na místní benzínovou pumpu. Po průzkumu bylo nasazeno 
čerpadlo z Tatry a druhé vozidlo bylo vysláno na tzv. monitoring. Od hranice potoka s Pe-
třkovicemi jsme prováděli průzkum proti toku a hledali místa, kde je nutné čerpat, pomáhat 
a zajistit volnou průchodnost vodě. Hlavně pod mostky vzniká množství naplavenin, které 
pak vodu brzdí a ta se rozlévá, nebo uměle navyšuje výšku hladiny. Tuto činnost bychom 
v budoucnu chtěli nahradit technikou. Pomocí čidel a vodočetných latí bychom zjistili, jak 
se potok v daném úseku chová. Zároveň nás systém sám osloví, když zaznamená zvýšené 
průtoky od Markvartovic. Meteostanice na věži zbrojnice zase napoví vývoj při déletrvající 
záplavě.

Při monitoringu toku jsme nalezli dvě kritická místa. Tím prvním se zabýval Transit, 
který zhruba v úrovni naší zbrojnice nalezl do potoka spadlý strom. Osádka jej pomocí 
rukou a motorové pily odstranila z koryta. Zásah nebyl jednoduchý, zejména proto, že nešla 
v zaplavené louce poznat hranice okraje zeminy a potoka. Hasiči tak okolo stromu pohyb 

SPOLKY
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vykonávali pomocí vytyčování tyčí, aby vždy věděli, zda už je pod nimi nosná zem. Tat-
ra vykonávala monitoring podél toku z Markvartovic. Nalezla plastovou popelnici, kterou 
z koryta vytáhla. Následně byla vyslána do Hlučína, kde tamní jednotky nestíhaly návalu 
volajících. Jednalo se o zatopený sklep rodinného domu v oblasti plynového kotle. Poté se 
obě vozidla střetla na základně, ověřilo se zklidnění situace a hasiči se rozešli zpět do svých 
domovů.

Ing. David Lange

Přátelské letní posezení
27. července pořádal Spolek zahrádkářů Ludgeřovice v areálu moštárny přátelské letní 

posezení. Bylo příjemně teplé slunečné letní počasí, nechyběly obvyklé nápoje do horké-
ho dne ani oblíbené douzované klobásy nebo koláče. Účastníci si posezení, které začalo 
v 17 hodin a končilo se setměním, řádně užívali, byl mezi nimi i starosta obce Daniel Hav-
lík. Spokojení byli i pořadatelé, dokonce mezi účastníky posezení získali i několik nových 
členů do svého spolku.

AV.

Mládežnický fotbalový kemp
V prvním srpnovém víken-

du se v areálu Tělovýchovné 
jednoty Ludgeřovice uskuteč-
nil 1. ročník Prázdninového 
fotbalového kempu, kterého 
se zúčastnilo 18 mladých fot-
balistů a fotbalistek ve věku 
7 – 14 let pod vedením 5 kva-
lifikovaných mládežnických 
trenérů TJ. Během tohoto víkendu se děti věnovaly nejen fotbalu v podobě běžných tré-
ninkových jednotek, ale i všeobecným sportovním a dovednostním aktivitám. Děti měly na 
kempu zajištěnou plnou penzi, bohatý pitný režim a 2x denně svačinu s ovocem.
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Kemp byl zahájen v pátek 
v 10 hodin prvním společ-
ným tréninkem na novém 
krásném fotbalovém hřišti, 
které vyrostlo na místě pů-
vodního škvárového hřiště. 
Poté následovalo stavění sta-
nů, které se na dvě následující 
noci staly pro všechny účast-
níky kempu novou ložnicí. 
Pro mnohé to bylo zároveň první nocování bez rodičů a téměř „ve volné přírodě“. Odpolední 
program byl vyplněn vyjížďkou na kole do Šilheřovic a zastávkou na zmrzlinu. K večeru 
se v blízkosti stanů vybudovalo ohniště, kde si děti opekly špekáčky, a před spaním se při 
zapnutém umělém osvětlení odehrálo krátké fotbalové utkání.

Druhý den začal opět klasickým fotbalovým tréninkem a následoval výborným obědem 
v Selském dvoře. Na odpoledne nachystal trenérský tým cyklovýlet na Slezskoostravský 
hrad, kde se mladí fotbalisté seznámili s historií místa, a tak kromě svých sportovních do-

vedností doplnili i své vědomosti. 
Po náročném programu je zapo-
třebí i kvalitně zregenerovat síly. 
Proto trenéři zamluvili plavecký 
bazén, kde se naši mládežníci po 
náročném dni patřičně zchladili 
a dobili baterky na poslední ho-
diny v kempu. Při závěrečném 

večeru se u vaření kotlíkového guláše zpívalo za drnkání kytary a dětem se po vydatné večeři 
nechtělo za žádnou cenu do jejich stanů.

Na nedělní ráno byl připraven poslední trénink. Poté už bohužel následoval úklid stanů 
a po obědě si rodiče začali vyzvedávat své ratolesti. Fotbalový kemp byl sice u konce, ale všich-
ni jeho účastníci se už těšili na další tréninky a zápasy, které je v následující sezoně čekají.

Na závěr je nutno říct několik slov. Za prvé si všechny děti zaslouží pochvalu nejen za 
své tréninkové nasazení, ale i za svůj elán a poslušnost během celého kempu. Musíme pak 
zvláště pochválit starší kluky, kteří se zodpovědně postarali o své mladší kamarády. Po-
řadatelé kempu zároveň pevně věří, že to byla další vlaštovka k probuzení mládežnického 
fotbalu v obci. Do budoucna by chtěli na základní škole založit fotbalově pohybový kroužek 
a postupně děti přivést k organizovanému fotbalu nebo aspoň k pravidelným pohybovým 
aktivitám s všeobecným sportovním zaměřením. Touto cestou také chceme oslovit všechny 
rodiče, kteří doma mají mladého sportovce či sportovkyni, aby přihlásili své ratolesti do 
fotbalového oddílu TJ Ludgeřovice.

Trenéři TJ Ludgeřovice

Lesní školka vstupuje do druhé sezóny
Dětský lesní klub Vrabčí hnízdo v Ludgeřovicích na Vrablovci začíná toto září druhý rok 

svého fungování. Třicet dětí z Ludgeřovic, Markvartovic, Hlučína, Ostravy a okolí bude se 
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svými průvodci opět trávit každý 
den v přírodě. Lesní školka poma-
lu dokončuje své zázemí, které se 
na konci srpna rozrostlo o druhou 
vytápěnou jurtu. Děti tak budou 
mít dost místa na zahřátí, hru 
i odpočinek po návratu z lesa.

Koncept lesní školky v součas-
nosti vyhledává stále více rodičů 
především z toho důvodu, aby je-
jich dítě trávilo čas v přímém kon-
taktu s přírodou, vnímalo ji všemi 
smysly a naučilo se pečovat o sebe 
a své okolí. Lesních školek je v současnosti v České republice okolo sto padesáti a inspirují 
se školkami především v Německu a Dánsku. Mnohé, včetně Vrabčího hnízda, zaštiťuje 
Asociace lesních mateřských škol.

O děti ve Vrabčím hnízdě pečují od září 4 ženy a jeden muž a čeká je v tomto roce opět 
několik slavností, které připomínají místní tradice i lidské ctnosti. Důraz se v lesní školce 
klade také na rozvoj fyzického těla a smyslového vnímání. Děti tráví venku celé dopoledne, 
pracují s opravdovými nástroji a chodí na delší procházky. Obědvají vždy spolu v teplé jurtě 
a po obědě odpočívají a spí ve svých spacácích na matracích. Školka je otevřena od pondělí 
do pátku od osmi do šestnácti hodin.

Za tým Vrabčího hnízda Mgr. Tereza Sládečková

ZAJÍMAVOSTI

Všude samá kočka
Mám na mysli ty čtyřnohé. Nedávno proběhla tis-

kem zpráva o jejich přemnožení na Opavsku. Jeví se mi, 
že to platí i pro Ludgeřovice. Na naší zahradě se den-
ně potuluje více než 10 koček, ani jedna není naše. Je 
to pro ně lukrativní území, protože nemáme psa, který 
by je honil. Všechny u nás vykonávají životní potřeby 
týkající se vyměšování, a když mají své období, tak i roz-
množování spojené se značkováním území a s kočičím 
„zpěvem“. Ten jejich zpěv ani tak nevadí, jako smradlavé 

skvrny a kalužky ze značkování. Například jedna kočka začala značkovat naše domovní dveře a ty 
ostatní se to snažily přeznačkovat jako svůj rajón. Ráno bývala před dveřmi smrdutá kaluž a dveře 
samotné bylo nutno umýt velmi účinným čisticím prostředkem. Nejhorší však jsou kopečky ko-
čičího trusu, které rády umísťují v zahradě na chodnících a v trávě. Kočky mají navíc nutkavou 
potřebu své výplody zahrabat. Na chodnících ani v trávě to moc nejde, tak jdou k nejbližšímu peč-
livě obdělanému záhonu a tam zadníma nohama vyhrabou díru, do které by se vešlo lejno krávy. 
Postupují tak podobně, jako v jedné scénce humorista Felix Holcman, který hledal aluminiový 
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klíček na chodníku pod lampou. Ztratil jej sice o kus dál, tam by ho však nenašel, byla tam tma. 
Nezbývá, než každý záhon se zasetou zeleninou a s malými sazenicemi před kočkami chránit 
přikrytím např. netkanou textilií. I když si dáváme velký pozor, stává se nám nepříjemně často, že 
si obuv kočičím lejnem umažeme, pokaždé to strašně smrdí.

S kočkami máme ještě jeden problém. Naše zahrada je plná stromů a keřů a je tam také několik 
ptačích budek. V zimě pravidelně plníme krmítko. Ptáčků na naší zahradě proto hnízdí hodně 
a kočky si na nich uspokojují své pudy šelem. Například v zimě jich číhává u krmítka, ukrytých 
v nejbližších keřích, i několik a nezřídka jsou úspěšné. Stačí, když si ptáček nepozorně sedne 
například na zem.

Koček je mnoho, protože rodiče malých dětí je jim pořizují jako hračky a dopadá to tak, že 
některé děti mají takových hraček několik.

Kočka není pes, kterého lze vodit na vodítku, nebo celý den hlídá u domu svého pána. Kočka 
je svobodomyslný tvor, který se toulá, kdy a kam se mu zachce, a to zejména v noci. Každé ráno 
máme zahradní altánek i nábytek v něm pokrytý spoustou kočičích stop. V rohu naší zahrady na 
straně k poli je vždy ráno také spousta jejich nových stop. Kočky tam přeskakují plot a pokračují 
na pole, kde se toulají.

Velmi by zejména pomohlo, kdyby obyvatelé rodinných domků nechovali a nekrmili více ko-
ček, kdyby jim stačila jedna.

AV.

Stavební ruch v lokalitě „rybníky“
Majitelé 36 stavebních pozemků pro stavbu rodinných domků, které si v minulých dvou 

letech koupili od obce Ludgeřovice, už většinou pilně staví. Některé rozestavěné domky už 
dokonce vypadají jako těsně před kolaudací. Celá lokalita je tak jedno velké staveniště, které 
samozřejmě ani nemůže být moc pohledné. Vše se určitě bude během příštích dvou – tří 
let měnit k lepšímu souběžně s tím, jak majitelé budou stavby dokončovat a celé pozemky 
upravovat. Výsledkem bude moderní pohledná vilková čtvrť.

Co se však už nikdy nezmění je velikost, tvar a umístění jednotlivých domků, které je 
v daném případě opravdu velmi různé, lokalita s jednotným architektonickým duchem zde 
už nemůže vzniknout. Obec v příštích letech počítá hned vedle v podobném rozsahu s pro-
dejem dalších stavebních pozemků. Myslím si, že by stálo za to uvažovat o určitém regulač-
ním plánu pro výstavbu v této lokalitě, který by navazoval na územní plán obce. Nejsem si 
však jistý, jestli to současné velmi složité právní předpisy pro územní plánování a předpisy 
stavební v daném případě umožňují.

Fota z 21. 7. 2019:

AV.
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Z obecní kroniky za r. 2008
Šikmým písmem následuje doslovný opis vybraných částí zápisu v obecní kronice za rok 

2008 zpracovaný kronikářem Adolfem Vjačkou:

Byl to v Ludgeřovicích docela klidný rok bez přírodních pohrom, bez velkých havárií, nebo 
skandálů.

Byly krajské a senátní volby. V nich, stejně jako téměř v celé republice dali naši občané velkou 
většinu hlasů kandidátům ČSSD.

Ludgeřovičtí fotbalisté po 36letech konečně postoupili. Hrají nyní I. A třídu a to zatím velmi 
úspěšně.

Zastupitelstvo obce ocenilo občany, kteří svými činy nebo úspěchy přispívali k dobrému jménu 
Ludgeřovic. Osobností obce Ludgeřovice za rok 2007 vyhlásilo spisovatelku Mgr. Evu Tvrdou.

Terasa spojující obě budovy školy na Markvartovické ulici byla zastřešena. Byly tím odstraněny 
desítky let trvající veliké problémy s prosakováním dešťové vody do šaten žáků a vytvořen krásný 
sál pro konání kulturních a společenských akcí.

Přes potok v ulici Na Návsi byl postaven nový most.
Byla postavena nová ohradní zeď hřbitova podél Markvartovické ulice.
Havárie rozvodu vody v Mateřské škole na Hlučínské ulici si vynutila dvouměsíční přerušení 

provozu v budově této školky.
V kostele sv. Mikuláše se již potřetí konal koncert mezinárodního hudebního festivalu Janáčkův 

máj.
Novou velkou společenskou akcí v obci byly třídenní první Ludgeřovické dny.
Kamenné svatby po 65letech trvání manželství oslavili manželé Lucie a Bernard Dintrovi 

a manželé Hildegarda a Erhard Hajní.
Ludgeřovický farář P. Jan Kučera oslavil 50. narozeniny.
Ve věku nedožitých 103 let zemřel nejstarší občan obce pan Alfons Böhm.
Výstavbu splaškové kanalizace se zahájit nepodařilo, stále na ni nejsou peníze.
Největší pozdvižení v obci vyvolal záměr Cihelny Hlučín vybudovat ve svém areálu provoz 

na separaci biologického odpadu (včetně odpadů z masa a jiných potravin). Na základě zkušeností 
z podobných zařízení (např. v obci Klokočov) byly zejména velké obavy ze zápachu. Naštěstí po 
masivních protestech obyvatelstva v širokém okolí bylo od tohoto záměru upuštěno.

Na Obecním úřadě v Ludgeřovicích byl dne 1. 2. 2008 zprovozněn tzv. CZECH POINT, tj. 
místo, kde může každý získat ověřené výstupy z veřejných informačních systémů veřejné správy, 
tj. z katastru nemovitostí, z obchodního rejstříku, ze živnostenského rejstříku a z rejstříku trestů. 
Odpadá tím nutnost jezdit pro tyto výstupy do Ostravy nebo Opavy.

Z článků starosty obce Mgr. Daniela Havlíka v Ludgeřovickém zpravodaji, kterými se 
obracel na občany Ludgeřovic.

Tyto články dobře postihují řadu aktuálních problémů obce, záslužné činy některých občanů, ale 
např. i různé nešvary:

V únoru 2008:
„Nejen s odstraňováním sněhu, ale také celoročně s odvozem odpadu souvisí stálý problém s prů-

jezdností některých ulic. Byl jsem požádán, abych zejména některé majitele aut upozornil na sku-
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tečnost, že pracovníci OZO Ostrava skutečně nejsou kouzelníci, aby byli schopni vyvézt komunální 
odpad z míst, kam se díky „geniálně zaparkovaným plechovým miláčkům“ nejsou schopni vůbec 
dostat. Ba co více, někteří jejich majitelé jsou schopni dokonce na žádost o přeparkování reago-
vat velmi vulgárně. Chci upozornit na Vyhlášku federálního ministerstva vnitra č. 99/1989 Sb., 
o pravidlech provozu na pozemních komunikacích (pravidla silničního provozu) ve znění pozděj-
ších předpisů a zejména na její § 23, odst. 1, písm. b, který zní:

Řidič smí zastavit a stát jen v jedné řadě a rovnoběžně s okrajem silnice, nedojde-li k ohrožení 
bezpečnosti a plynulosti silničního provozu, smí v obci zastavit a stát kolmo, popřípadě šikmo 
k okraji silnice nebo zastavit v druhé řadě. Při stání musí zůstat volný alespoň jeden jízdní pruh 
široký nejméně 3 metry pro každý směr jízdy, při zastavení musí zůstat volný alespoň jeden jízdní 
pruh široký nejméně 3 metry pro oba směry jízdy.

Znovu proto vyzývám, abyste umožnili pracovníkům OZO Ostrava konat jejich práci bez ome-
zení. Nebude-li toto upozornění bráno na vědomí, je pravděpodobné, že situace bude řešena za 
pomoci Policie České republiky a finančních postihů nebo odtažením vozidla, případně nevyveze-
ním odpadu.

Dalším problémem, který v poslední době nabývá na intenzitě, je zvýšení počtu volně 
pobíhajících psů po obci. Chci v této souvislosti upozornit všechny majitele psů na Obecně 
závaznou vyhlášku č.1/2002 o zabezpečení veřejného pořádku a čistoty při chovu a držení 
zvířat na území obce Ludgeřovice. Ta v článku 4 hovoří o povinnosti chovatele nebo držitele 
zvířete:
a) zabezpečit zvíře tak, aby na veřejných prostranstvích volně nepobíhalo nebo se nepohybovalo, 
a ani jinak neohrožovalo nebo neobtěžovalo občany, zejména vést psa na vodítku, v případě potře-
by nasadit psovi náhubek, usměrňovat chování psa povely,
b) neumožnit zvířatům přístup na dětská sportovní hřiště a pískoviště a na další místa, kde pří-
tomnost zvířat není dovolena obecně závaznými předpisy a na místa, která jsou pro tento účel 
označena výstražnou tabulkou
c) zamezit zvířeti volný přístup do veřejně přístupných prostorů,
d) zdržet se pasení hospodářských zvířat na veřejné zeleni.
Článek 6 téže vyhlášky zní:
1) Porušení povinností stanovených touto obecně závaznou vyhláškou lze postihovat jako přestupek 
nebo jiný správní delikt, nejde-li o trestný čin.
2) Řízení ve věcech přestupků nebo jiných správních deliktů podle této obecně závazné vyhlášky 
provádí orgány obecního úřadu Ludgeřovice.
3) Ustanovení čl. 4 odst. 1 písm. b) a c) a čl. 5 této obecně závazné vyhlášky se nevztahují na dr-
žitele psů se slepeckým výcvikem tam, kde tito psi plní funkce, ke kterým jsou vycvičeni, a dále na 
policisty Policie ČR při používání psů k výkonu služby.
Míra postihu za porušení ustanovení OZV je zakotvena v zákoně č. 200/1990 Sb., o přestupcích, 
zejména pak v ustanovení §46 Ostatní přestupky proti pořádku ve státní správě a přestupky proti 
pořádku v územní samosprávě, který zní:
§46 (1) Přestupkem je porušení i jiných povinností, než které jsou uvedeny v §21 až 45, jestliže jsou 
stanoveny zvláštními právními předpisy včetně nařízení obcí, okresních úřadů a krajů.
§46 (2) Přestupkem proti pořádku ve věcech územní samosprávy je porušení povinností stanove-
ných v obecně závazných vyhláškách obcí a krajů vydaných na úseku jejich samostatné působnosti.
§46 (3) Za přestupek podle odstavců 1 a 2 lze uložit pokutu do 30 000 Kč.
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Na závěr chci poděkovat. Díky patří firmám Elektromontáže Gajdečka a PEN-COM Petr 
Návrat za krásně nasvětlený vánoční strom v centru obce naproti tzv. Menšíkové louky. Ještě 
jednou jménem všech občanů děkuji.“

V říjnu 2008:
„Mnoho z Vás se mne velmi znepokojeno ptalo, jaká stavba se plánuje v areálu cihelny 

Hlučín a zda vím o záměru separace biologického odpadu v tomto areálu. Je to totiž infor-
mace velmi znepokojivá nejen pro občany Ludgeřovic, ale také Hlučína i všech okolních obcí. 
Výstavba zařízení na separaci biologického odpadu a výrobu bioplynu (bioplynové stanice) by 
pro životní prostředí naší lokality znamenala další tvrdý direkt. Životní prostředí je v naší 
oblasti již tak výrazně narušeno a další zásah do něj je nejen pro mne zcela nepřijatelný. 
Už umístění stavby samotné je šokující vzhledem ke skutečnosti, že je areál cihelny na kop-
ci v podstatě „obklíčen“ ze všech stran městem Hlučín, obcemi Markvartovice, Ludgeřovice 
a částí Vrablovec, které leží v údolí kolem cihelny. Těm, kteří nevědí, o co zde jde, doporučuji, 
aby se zajeli podívat do Klokočova na Vítkovsku. Zápach jim bude dostatečnou odpovědí. 
Stačí si připomenout nedávný noční únik velmi nelibě páchnoucího plynu v ostravské spa-
lovně, který byl cítit během malé chvíle až v Šilheřovicích. V oznámení o záměru vybudovat 
biostanici se například o zápachu vůbec nehovoří, přestože se zde počítá s dovozem cca 160 
tun potravin s prošlou lhůtou spotřeby, zbytků jídel z veřejného stravování, odpadů z výroby 
potravin, ale také například prošlých a zkažených masných výrobků. Navíc bude denně nut-
no odvézt téměř 68 tun digestátu do čistírny odpadních vod Ostrava nebo na pole ke hnojení 
a 27 tun separátu na skládku. Nemluvím také o hlučnosti, která je s provozem samotným 
spojena a dalším zvýšením dopravy přes naši obec.

Zřejmě jsem byl mezi prvními, kdo tuto informaci obdrželi a rozeslali ji dále. Reakce spoluob-
čanů mne velmi potěšila. Během velmi krátké doby se v Hlučíně, Ludgeřovicích, Markvartovicích 
i dalších okolních obcích podařilo shromáždit cca 6 000 podpisů pod protestní petici, přestože tato 
petice nemá na rozhodnutí příslušného úřadu žádný právní vliv. Dne 16. 9. 2008 pod tlakem 
veřejnosti odstoupil starosta Hlučína Ing. David Maňas, který výše uvedený problém minimálně 
značně podcenil, ne-li se pod něj dokonce výrazně „podepsal“. Zastupitelstvo obce Ludgeřovice na 
svém zasedání dne 17. 9. 2008 jednomyslně přijalo usnesení vyjadřující rozhodný nesouhlas k zá-
měru a uložilo starostovi a radě obce využít všechny zákonné prostředky k prosazení neuskutečnění 
záměru výstavby zařízení na separaci biologického odpadu na katastru města Hlučín (areál cihel-
ny). Dnes je již jisté, že podobně reagovaly i další obce v širokém okolí.

Mohu Vám všem slíbit, že udělám jako občan i jako starosta obce Ludgeřovice vše, co je v mých 
silách, abych výstavbě biostanice zabránil. Skutečně si nemusíme nechat na hlavu naházet vše, co se 
komu v rámci podnikatelských aktivit zamane.

Mnozí z Vás si již jistě všimli, že koncem září započala kompletní rekonstrukce dopravně velmi 
frekventovaného mostu přes potok na ulici Na Návsi (při sjezdu od Hasičské zbrojnice poblíž ulice 
U Potoka). Rekonstrukce tohoto mostu byla již nutná vzhledem k jeho havarijnímu stavu a sku-
tečnosti, že přes tento most přejíždí značná část osobní i nákladní dopravy pro velkou část obce. 
I z tohoto důvodu přináší rekonstrukce mostu velké komplikace v dopravě. Nový most by měl být 
dokončen nejpozději do 30. 11. 2008. Všem spoluobčanům se za komplikace touto cestou omlouvám 
a pevně věřím, že nutnost opravy pochopíte. Určitě budeme mít následně všichni jistotu, že tento 
nový most nás všechny jistě „přežije“.
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V listopadu 2008:
„V minulém čísle zpravodaje jsem slíbil, že Vás budu informovat o dalším vývoji situace 

okolo záměru výstavby bioplynové stanice v areálu Cihelny Hlučín. Kroky, které během to-
hoto měsíce proběhly, jsou pro nás velmi potěšující. Dne 13. 10. 2008 zastupitelstvo města 
Hlučína schválilo uzavření dohody mezi městem Hlučín a společností Cihelna Hlučín s.r.o. 
o vzdání se realizace záměru „Separace biologického odpadu Hlučín“. Město Hlučín dle této 
dohody zaplatilo Cihelně Hlučín částku 648.320,- Kč jako náhradu za vzdání se výše uve-
deného záměru. Pro nás je potěšující, že se mi povedlo do dohody zapracovat také usnesení, 
ve kterém se Cihelna Hlučín zavazuje, že svůj podnikatelský záměr nebude realizovat na 
pozemcích v katastru obcí Hlučín, Markvartovice a Ludgeřovice. Celé znění dohody si mů-
žete přečíst v aktualitách na webových stránkách města Hlučín http://www.hlucin.cz. Ná-
sledně Cihelna Hlučín dne 15. 10. 2008 požádala Odbor výstavby Městského úřadu Hlučín 
o stažení žádosti o vydání rozhodnutí s umístěním stavby „Separace biologického odpadu 
Hlučín“ na dotčených pozemcích v katastrálním území Hlučína. Dne 20. 10. 2008 byl uči-
něn další důležitý krok k definitivnímu zastavení záměru, když Odbor životního prostředí 
a zemědělství Krajského úřadu Moravskoslezského kraje zastavil na základě žádosti Cihel-
ny Hlučín s.r.o. posuzovací proces záměru „Separace biologického odpadu Hlučín“. Písemné 
oznámení o zastavení záměru jsem obdržel dne 23. 10. 2008.

Nyní už zbývá učinit poslední definitivní krok k tomu, aby se podobná situace neopakovala ani 
v budoucnu. Město Hlučín chce v rámci svého územního plánu jasně specifikovat, že na pozemcích 
určených pro průmyslový rozvoj nebude možné výše uvedený záměr ani záměry podobného cha-
rakteru realizovat.

Měsíc říjen byl měsícem ve znamení voleb do Krajského zastupitelstva Moravskoslezského 
kraje. Také v naší obci jsme měli některá svá „želízka ve volebním ohni“. Za Stranu zdravé-
ho rozumu kandidoval Ing. Vladimír Smetana, KDU-ČSL zastupoval Ing. Petr Baránek, 
barvy ODS hájila Mgr. Helena Pipreková, za ČSSD jsem kandidoval já. Velmi příjemně 
mne překvapila volební účast i preferenční hlasy pro všechny naše kandidáty. Volební vý-
sledky jsou Vám všem zřejmě dobře známy. Je pro mne velkou ctí, že jsem byl jako historicky 
první občan Ludgeřovic zvolen za krajského zastupitele. Chci touto cestou poděkovat všem 
občanům naší obce i širokého okolí, kteří mi dali svůj hlas. Tato důvěra mne skutečně velmi 
potěšila a zároveň mne zavazuje, abych své úsilí v maximální míře pracovat pro blaho naší 
obce zúročil také na krajské úrovni.

Počasí v roce 2008
Bylo takové nevýrazné, bez pořádné zimy, se studeným začátkem jara, s rozmarným létem 

a podzimem dlouho bez ranních mrazíků.
–  Leden byl velmi teplý, sníh jsme prakticky neviděli, nepočítáme-li poprašek, který napadnul 

na Nový rok. Teploty se pod nulou držely i v poledne jen první týden. Nejchladnější ráno ce-
lého roku bylo 5. ledna, a to -12 °C. Po celý zbytek měsíce už nemrzlo, nepočítáme-li 7 slabých 
ranních mrazíků. Denní teploty se pohybovaly kolem +5 °C.

–  Únor se dost podobal lednu. Prvních 8 dnů bez mrazu, ráno kolem +2 °C, odpoledne kolem 
+6 °C. Pak se citelně ochladilo až do 20. února s ranními teplotami kolem -3° C, odpolední 
kolem nuly. Největší mráz byl 17. února ráno, a to -10 °C. Posledních 9 dnů měsíce bylo vý-
razně tepleji, rána kolem +5 °C, v poledne v intervalu +8 °C až +16 °C.
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–  Březen byl takový nijaký, jaro se začalo prosazovat až v samotném závěru. Ranní teploty se 
držely nuly, ty odpolední se nad +10 °C dostaly až 30. března. Od 19. do 25. března denně 
slabě sněžilo. 12. března odpoledne byla poměrně silná bouřka s lijákem a intenzivní dvo-
jitou duhou.

–  Duben se s výjimkou 1. a 8. už obešel bez ranních mrazíků s teplotami ráno kolem +4 °C. 
Odpolední teploty kolísaly v intervalu +7 °C až +20 °C. Bylo sucho, jen 2x zapršelo.

–  Květen byl také velmi suchý, pořádně zapršelo až ve dnech 18. – 21. května. Ranní teploty 
se po celý měsíc držely v intervalu +5 až +14 °C, odpolední +10 až +22 °C, v posledních pěti 
dnech až +28 °C. 5. května byla silná bouřka s kroupami.

–  Červen měl většinou hezké suché letní počasí se spoustou sluníčka a s teplotami ráno kolem 
+14 °C, v poledne kolem +24 °C. Jen v polovině měsíce byly 3 deštivé a chladnější dny. 16. 
června odpoledne byla průtrž mračen. Pršelo ještě ve dnech 25. a 26. června, bylo však velmi 
teplo.

–  Červencové počasí všechny zklamalo. Často a hodně pršelo. Doslova propršelo 8 dnů. Odpo-
lední teploty 10x nedosáhly +20 °C. Deštivé počasí významně zdržovalo žně.

–  Srpen měl počasí mnohem lepší, pršelo jen 3x, 20 dnů bylo jasných nebo polojasných s odpoled-
ními teplotami kolem +25 °C. Ve dnech 15. a 16. srpna byly poměrně silné bouřky s kroupami 
a lijáky.

–  Září začalo pěkným letním počasím s odpoledními teplotami kolem +24 °C. 12. září se však 
trvale ochladilo, ranní teploty klesly na hodnoty kolem +5 °C a odpolední kolem +10 °C. Jen 
v posledních třech dnech měsíce se polední teploty zvedly na +17 °C. Propršelo celkem 9 dnů.

–  Říjen byl o něco teplejší než druhá polovina září, většinou však bylo zataženo bez sluníčka. 
Ranní teploty se po celý měsíc držely nad nulou, nejčastěji kolem +8 °C. Odpolední teploty jen 
5x nedosáhly +10 °C. Nejtepleji bylo 30. – ráno +15 °C, odpoledne +20 °C.

–  Listopad byl poměrně teplý. Po celou první polovinu měsíce se ranní teploty držely v rozmezí 
+6 až +12 °C, odpolední +11 až +16 °C. Ve druhé polovině měsíce teploty postupně klesaly. 
První mrazík byl 18., a to -4 °C. Až do konce měsíce se ranní teploty pohybovaly kolem nuly, 
odpolední kolem +3 °C. První sněhová přeháňka byla 22. listopadu.

–  Prosinec pokračoval v počasí z konce listopadu, tj. ráno kolem nuly, odpoledne v intervalu +2 
až +12 °C. Změna nastala až na druhý svátek vánoční. Napadl sněhový poprašek, teplota 
ráno klesla na -3 °C, odpoledne pak těsně pod nulou. Toto počasí pak vydrželo až do konce 
roku.

Počasí celého roku 2008 bylo mírné, bez extrémních teplot, povodní apod. Několikrát sice hrozil 
vítr síly vichřice, Ludgeřovice naštěstí vždy minul.

Zemřel nejstarší občan Ludgeřovic pan Alfons 
Böhm

Narodil se v Ludgeřovicích dne 12. prosince 
1905. Celý život byl občanem naší obce. Zemřel dne 
4. června 2008.

Na fotografii z 8. června 2007 je pan Alfons 
Böhm se starostou obce Mgr. Danielem Havlíkem.
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„Kamenné“ svatby po 65letech manželství v naší obci

Manželé Lucie a Bernard Dintrovi Manželé Hildegarda a Erhard Hajní

Nová ohradní zeď hřbitova u ulice Markvartovická
Byla postavena na jaře 2008.

Postaven nový most přes potok v ulici Na Návsi
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Snahy o řešení využití obecního pozemku, tzv. „Menšíkové louky“
Tento obecní pozemek o výměře 1 ha leží ve středu obce mezi ulicí Hlučínskou a novou sil-

nicí do Hlučína. Zatím je na něm jen travní porost a čas od času se využívá jako provizorní 
parkoviště nebo hřiště.

Obec Ludgeřovice vyhlásila developerskou soutěž nazvanou CENTRUM SLUŽEB 
LUDGEŘOVICE, o právo uzavřít s obcí Ludgeřovice, za účelem realizace svého projek-
tu, nejdříve nájemní smlouvu a po splnění všech podmínek zadavatele a termínu dokončení 
stavby kupní nebo nájemní smlouvu k pozemkům v lokalitě tzv. „Menšíkové louky“. Poža-
davkem obce je, aby zde byla umístěna pošta a další prostory ke komerčnímu využití, a to při 
zajištění vybudování všech přístupových komunikací a míst pro parkování. Podmínkou je 
rovněž citlivé zakomponování tohoto areálu do územního členění dané lokality v návaznosti 
na blízkost chrámu sv. Mikuláše, který je nejen dominantou obce, ale i kraje.

Zahájení soutěže bylo 1. 2. 2008, uzávěrka příjmu soutěžních projektů byla do 30. 9. 2008. 
Odevzdány byly 3 soutěžní projekty. Ani jeden z nich však dostatečně neřešil přístupové komuni-
kace. Zastupitelstvo obce proto na svém 14. zasedání dne 19. 11. 2008 vyhlášenou soutěž zrušilo 
s tím, že po Novém roce bude vyhlášena soutěž nová s upřesněným zadáním.

Nové významné stavby v Ludgeřovicích
Ludgeřovická firma Sappex Trade s. r. o. 
otevřela 1. února 2008 v naší obci novou 
prodejnu a vzorkovnu oken a dveří. Budo-
va nové prodejny a vzorkovny vznikla re-
konstrukcí budovy bývalé prodejny potravin 
WIPPLER.

V Ludgeřovicích se staví nový bytový dům
Nový čtyřpodlažní bytový dům, v němž bude 
12 bytů, se staví na Hlučínské ulici v proluce 
mezi stávajícími paneláky a rekonstruova-
nou budovou firmy SAPPEX. Investorem je 
ludgeřovický podnikatel pan Jan Glombica.

Nové provozní budovy firem
V prostoru mezi starou a novou silnicí do Hlučína, východně od areálu firmy Lena vyrostly 

dvě velké provozní budovy.
První je už dokončená a provozně využívaná. Patří firmě Lubomír Dočkal – výroba 

a opravy elektrických strojů a přístrojů.
Druhá je rozestavěná. Patří firmě Gassmont (Ing. Karel Hruška a Hana Hrušková). 

Bude sloužit jako provozní budova firmy a jako fitcentrum.



9 / 2019 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

19

Vítání občánků
Vážení rodiče,

v sobotu 19. října 2019 se uskuteční vítání dětí.

Přihlásit se můžete nejpozději 9. října 2019, pokud se 
Vaše dítě narodilo během posledního roku a od narození 
má stále trvalý pobyt v Ludgeřovicích. Stačí, když se jeden 
z rodičů dostaví se svým občanským průkazem a rodným 
listem dítěte na Obecní úřad v Ludgeřovicích do kanceláře 
č. 10 v 1. poschodí.

Obecní úřad, úsek správních činností

AV.

Jubilanti – srpen 2019
Rut Robenková 92 let
Irena Janotová 90 let
Gertruda Hálová 85 let
Norbert Bsumek 80 let
Ingeborg Dihlová 80 let
Adelheid Koneczná 80 let
Erika Lokajová 80 let
Annamarie Pavlenková 80 let
Herta Reclíková 80 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme!

INFORMACE A OZNÁMENÍ
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Kulturní komise Ludgeřovice pořádá
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V Domově sv. Mikuláše byla provedena náročná oprava potrubí
S opravou výrazně pomohla obec Ludgeřovice

Na dvě etapy byla rozdělena generál-
ní oprava hlavních vodovodních rozvodů 
v Charitním domově sv. Mikuláše a Soci-
álně terapeutické dílně. Celkové náklady se 
vyšplhaly na takřka 400 tis. Kč. S opravou 
výrazně pomohla obec Ludgeřovice poskyt-
nutím dotace. Potrubí bylo v havarijním sta-
vu a jeho opravu již nebylo možné odkládat. 
Reálně hrozila havárie a přerušení dodávek 
vody, což by pro provoz domova i dílny zna-
menalo zásadní komplikaci. V první etapě bylo v roce 2018 vyměněno potrubí pro pitnou 

a teplou užitkovou vodu v prostorách sociál-
ně terapeutické dílny. Druhá, technologicky 
mnohem náročnější část oprav, pak probíha-
la v květnu letošního roku, kdy došlo k re-
konstrukci potrubí vedoucího přes vestibul 
domova.

Provedení oprav by nebylo možné bez 
pomoci obce Ludgeřovice. „Spolupráce obce 
s Charitou Hlučín je dlouhodobě výborná 
a také proto zastupitelstvo obce bez problé-

mů schválilo neinvestiční dotaci ve výši 50 % nákladů na druhou, náročnější část oprav. 
Domov, který s Charitou Hlučín společně vlastníme, bude mít zanedlouho 20 let a logicky 
tak přibývají složitější opravy. Jejich provedení je nutné k tomu, abychom mohli službu pro-
vozovat minimálně dalších 20 let,“ řekl starosta Ludgeřovic Mgr. Daniel Havlík.

Oprava vodovodního potrubí není jedinou modernizací, která se v domově realizova-
la. „V posledním roce jsme rekonstruovali rozbitou terasu, na kterou byl položen kamenný 
koberec. Byly instalovány sítě proti hmyzu 
do všech oken, upraveny záhony, vyměněn 
ohřívač teplé vody, seřízeno či opraveno ote-
vírání všech dřevěných oken. Díky projektu 
Ježíškova vnoučata mají naši klienti novou 
zahradní houpačku a televizi v jídelně,“ uve-
dl ředitel Charity Hlučín Pavel Sobol a do-
dal: „Rád bych poděkoval obci Ludgeřovice 
za velkou pomoc s opravou potrubí. Bez této 
podpory by nebylo možné takto náročný 
projekt realizovat.“

Opravou vodovodních rozvodů modernizace nekončí. V domově aktuálně probíhá ná-
ročná výměna zdrojů vytápění za asi 600 tis. Kč, na kterou Charita získala dotační příspěvek 
z Programu na podporu zvýšení kvality sociálních služeb z rozpočtu Moravskoslezského 
kraje.
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SPORT

Triatlonový závod
Triatlonový závod VALACHY MAN, který je každoročním zlatým 

hřebem sportovního seriálu Valachy tour, letos čekala zásadní novinka.
Pořadatelé se rozhodli dát šanci větší-

mu počtu účastníků a dosud jednodenní 
akci rozložili do dvou dnů. Rekordních 
1 100 sportovců se zapojilo do 9. roční-
ku již legendárního triatlonového závo-
du Valachy man, který se konal v pátek 
2. srpna a sobotu 3. srpna. Rekreační 
nádrž v Novém Hrozenkově, známá 
také jako Balaton, se stává již tradičním 
dějištěm tohoto závodu.

Pokaždé je to jiné, ale vždy DOMA
„Naše péče zde netrvala ani měsíce ani týdny ani dny. Naše návštěva by se dala počítat na minuty, 

a přesto věřím, že splnila to, co v tu chvíli splnit měla.
Umíral otec rodiny, a to právě v okamžiku, kdy jsme s lékařkou přijely… Vše, co se odehrálo do té 

chvíle, zvládla rodina svými silami. Bylo to pro ně velmi náročné, neboť stav nemocného se zhoršoval 
doslova ze dne na den. Nyní byla situace docela jiná, pacient byl úplně klidný a pomalu končící svůj ži-
vot. Nebyla potřeba žádných léků… Naše pozornost byla tedy plně věnována pečující, milující a velmi 
vnímavé rodině. Lékařka trpělivě odpovídala na všechny jejich otázky. To hlavní, co pro ně bylo v tu 
chvíli důležité, bylo ujištění, že udělali pro svého blízkého vše, co mohli, že to udělali správně a v do-
statečné míře. Já pevně věřím, že se jim tohoto ujištění z úst paní doktorky dostalo. Nemocný zemřel 
ještě během naší návštěvy, v blízkosti rodiny.“

Po pár dnech přišel krásný e-mail, poděkování za klid, který jsme do rodiny vnesly, i za to ujištění, 
že vše dokázali zvládnout až do konce. Děkujeme.

Jsme Mobilní hospic Ondrášek a doprovázíme nevyléčitelně nemocné dospělé i děti v poslední fázi 
jejich nemoci. Bezplatně pečujeme o pacienty i jejich rodiny tak, aby umírající mohl zůstat doma mezi 
svými blízkými až do konce. Každý den vyjíždí naši lékaři a zdravotní sestry k pacientům domů. 
Pomocnou ruku podávají také sociální pracovnice, psychologové i duchovní. Pro naše pacienty jsme 
k dispozici 24 hodin denně. Působíme v Ostravě a okolí do 30 km pro dospělé a v celém Moravsko-
slezském kraji pro děti. Provozujeme ambulanci paliativní medicíny, dětský denní hospicový stacionář 
a odbornou knihovnu.

Nebojte se nás v případě potřeby kontaktovat: Mobilní hospic Ondrášek, o.p.s., Gurťjevova 459/11, 
700 30 Ostrava-Zábřeh. Tel.: 727 805 329, 603 566 336. Více informací naleznete také na www.mhon-
drasek.cz.

Od 7. do 13. října proběhne 3. ročník kampaně „DOMA. Týden pro mobilní hospice“, do kterého 
se letos zapojí 21 mobilních hospiců po celé ČR. Začíná opět Papučovým dnem. Přidejte se k nám. 
Více informací se dozvíte na www.darujpapuce.cz, www.umiratdoma.cz a www.papucovyden.cz.

Bc. Ivana Bereková, vrchní sestra MHO,
Ing. Jana Pastrňáková, fundraiser MHO
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Na páteční krátké trase, která obnášela 240 metrů plavání, 12 km horského kola a 3,4 km 
běhu, bylo 305 závodníků. Mezi nimi byli z našeho klubu Radek Artim, Martin Popek 
a Petra Kuchařová. Skloubit plavání, kolo a běh je velice fyzicky náročné a proto hlavním 
cílem bylo dorazit ve zdraví do cíle. V obrovské konkurenci bral Radek 23. místo, Martin 
37. a mezi ženami Petra dokonce obsadila 13. příčku.

Na start sobotního hlavního závodu se postavilo 360 
borců. Závod má 360 metrů plavání, 16 km kola a 4,3 km 
běhu. Také jsme měli naše želízko v ohni. Ale hlavním 
favoritem a obhájcem loňského zlata, byl český reprezen-
tant 18letý Radim Grebík, který zvítězil a obhájil v čase 
1 hodina a 3 minuty. Výborný biker náš Radek Rozma-
hel zaplaval svůj úsek velice dobře. Kolo byla jeho silná 
disciplína a hodně si v průběhu závodu polepšil. Škoda 
chyby, kterou udělal v běhu, když špatně odbočil a kou-
sek bloudil. Mohl skončit mnohem lépe než na 23. místě. 
Přesto se v celkové Valachy tour posunul na 11. místo a ve 
své kategorii je čtvrtý. Zatím ztrácí pouhých 18 bodů na 
bronzovou příčku. Tak budeme držet palce v závěrečném 
říjnovém běhu.

Martin Popek

První domácí fotbal na hřišti TJ Ludgeřovice
Fotbal TJ Ludgeřovice – Kravaře 1:1

Bylo to první mistrovské 
utkání mužů v novém ročníku 
2019 – 2020 krajské soutěže I. 
A třídy. Konalo se na perfektně 
připraveném hřišti 10. srpna. 
Bylo příjemné letní počasí. Hrál 
se pohledný rychlý a tvrdý fot-
bal s velkým nasazením z obou 
stran. V prvním poločase měli 
mírnou převahu domácí, vy-
pracovali si řadu gólových si-
tuací, nedařilo se jim však trefit 
branku. Dali jen jeden gól a to 
z trestného kopu. Ve druhém 
poločase se karty obrátily, pře-
vahu měli hosté. Brankář až ne-
uvěřitelnými zákroky úspěšně 

zlikvidoval všechny jejich střelecké pokusy, až na jeden, který 20 minut před koncem utkání 
skončil v brance. Domácí už neměli sílu skóre změnit. Fotbal sledovalo 150 diváků, s hrou 
byli spokojeni, s výsledkem méně.

AV.
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ObeCní úřad LUdgeřOviCe

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Místostarostka obce: mistostarostka@ludgerovice.cz  

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze Zpravodaje dále obsahuje inzeráty a přílohu s jízdními řády autobusů. 
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